

Title (en)
Suspension device for furniture.

Title (de)
Aufhängevorrichtung für Möbel.

Title (fr)
Dispositif de suspension pour meuble.

Publication
EP 0555675 A1 19930818 (DE)

Application
EP 93101022 A 19930123

Priority
DE 9201572 U 19920208

Abstract (en)

1. The subject of the invention is a suspension device 1 for furniture, having a housing 2 which can be fixed in the furniture and having a support part 13 which is arranged adjustably in the housing and is supported on a counter-bearing 28 mounted fixedly on the wall side. 2. The purpose of the invention is to specify for the lifting device 1 a lifting safeguard which can be manufactured inexpensively, is simple to operate and functions reliably. 3. This object is achieved in that at least one holding member 25 is attached to the support part 13, said holding member 25 gripping at least partially in a positive-locking manner around the fixed counter-bearing 28. 4. The advantage of this design lies, in particular, in the fact that release of the furniture from the counter-bearing 28 on the building side, entailing the risk of accident or damage, is avoided. <IMAGE>

Abstract (de)

1. Gegenstand der Erfindung ist eine Aufhängevorrichtung 1 für Möbel, mit einem in einem möbelfestlegbaren Gehäuse 2 und einem darin justierbar angeordneten Tragteil 13, welches sich an einem wandseitig ortsfest montierten Gegenlager 28 abstützt. 2. Zweck der Erfindung ist es, eine preiswert herstellbare, einfach zu bedienende zuverlässig wirkende Abhebesicherung für die Aufhebevorrichtung 1 aufzuzeigen. 3. Diese Aufgabe wird dadurch gelöst, daß am Tragteil 13 mindestens ein das ortsfeste Gegenlager 28 wenigstens teilweise formschlüssig umgreifendes Halteorgan 25 befestigt ist. 4. Der Vorteil dieser Konstruktion liegt insbesondere darin, daß ein unfall-bzw. schadenträchtiges Möbellösen von dem gebäudeseitigen Gegenlager 28 vermieden wird. <IMAGE>

IPC 1-7
A47B 95/00

IPC 8 full level
A47B 95/00 (2006.01)

CPC (source: EP)
A47B 95/008 (2013.01)

Citation (search report)
[A] DE 2735095 A1 19790215 - HEINZE FA R

Cited by
ES2647455A1; DE202007006527U1; EP1238605A1; EP2510833A1; ITMI20110590A1; WO2014206528A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE DE DK ES FR GB IT PT SE

DOCDB simple family (publication)
DE 9201572 U1 19930318; EP 0555675 A1 19930818

DOCDB simple family (application)
DE 9201572 U 19920208; EP 93101022 A 19930123